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REFERAT 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
Ernæringsassistenter 

 
Dato 16.05.22 
Mødested: Stegholt  
      
Fraværende m. afbud:  Randi Mortensen, Susanne Jørgensen, Zainab 
Fraværende u. afbud:  
Deltagere:  
 
 

Randi Mortensen (formand) 
Susanne Jørgensen, næstformand og arbejdstagerrepræsentant  
Jytte Lybech 
Britta 
Jannie Linda Krøyer Jakobsen (konsulent for området) 
Karin Jespersen, afdelingschef, EUC Syd  
Maria Vendelbo Madsen, faglærer, EUC Syd (referent) 
Zainab Faizi (Elevrepræsentant) 
 

 
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referat%20ernærings
assistent%20EUC%20S 
 
Ingen kommentarer 

Punkt 2: 
Godkendelse af 
dagsorden, evt. 
supplerende 
punkter 

 
Godkendelse af dagsorden og eventuelle ekstra punkter 
Dagsorden godkendt 
 
Susanne har fået ny stilling som leder i et køkken – til orientering 
 
Alle tilslutter sig at Susanne bliver i udvalget 
 
 

Punkt 3:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
Kom gerne med 
input til 
dagsorden senest 
14 dage før. 
Faste punkter: 

Meddelelser fra formanden – ingen meddelelser 
 
Meddelelser fra udvalgets medlemmer 
 
Jytte fortæller at der igen er risiko for at uddannelsen bliver dimensioneret 
med kvoter. FUE har henvendt sig til REU og håber at det kan undgås. LUU 
giver udtryk for at det virker meget underligt at uddannelsen igen skal 
dimensioneres og udtrykker bekymring herfor. Bekymring går på flere ting: 
• Der er stillinger i lokalområdet som ikke kan besættes, det gælder både for 

elevstillinger og udlærte. 
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Nyhedsbrev fra 
fagligt udvalg 

• Der er pt. en elev på GF2 på hele EUC Syd og elevtallet har siden 2015 
været vigende. 

• Corona har været en udfordring for fx højskoler og efterskoler, de har 
været ramt af nedlukninger og har derfor ikke taget elever. 

• Ledigheden er lav 
• En dimensionering igen skaber usikkerhed blandt kommende elever, der 

overvejer uddannelsen samt hos forældre og vejledere. Siden den første 
dimensionering er tilmeldingstallene gået nedad. 

 
Jytte fortæller at der er overvejelser i gang ift. at finde et nyt navn til 
uddannelsen. LUU er positive overfor dette og ser frem til nyt vedr. dette. 
 
En generel snak om FUE´s indsatsområder – Undersøgelse blandt inaktive 
lærepladser og Elever med sproglige udfordringer i branchen. 
 
Der har været indkaldt til afrapporteringsmøde for projektet med Elever med 
sproglige udfordringer, det er blevet aflyst begge gange. Vi afventer 
udmelding om projektets resultater. 
 
Undersøgelse af inaktive lærepladser – SDE har været tovholder i Region Syd, 
vi afventer endelig afrapportering, men der har været en del kritik af 
spørgeskemaet. Umiddelbart virker det i Syd ikke som om det er mangel på 
lærepladser, som er den største udfordring, vi mangler elever. 
 
 
 
 
 

Punkt 4: 
Meddelelser fra 
skolen 
Faste punkter: 
Afdelingen her og 
nu 
 

Status grundforløb: 
GF2 – 1 elev. 
GF1 tilmeldinger til fagretningen Mad og service ca. 55 elever. Man skal dog 
huske at vi stadig afventer de endelige karakterer samt 
uddannelsesparathedsvurderinger og at fagretningen peger mod en række 
uddannelser. 
 
Status hovedforløb: 
 
Der er gennemført et forårsforløb med 10 elever. Vi oplever ikke problemer 
med den nye struktur. Maria har udarbejdet informationsmateriale for både 
forårs og efterårsforløbet, som på en meget visuel måde fortæller hvad 
eleverne kan efter de to ophold og hvad de med fordel kan arbejde med i 
mellem opholdene. Det giver en god dynamik at have elever på forskellige 
niveauer samlet på et hold. 
 
Input fra faglærerseminar: 
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Bekendtgørelsesændring betyder et stort arbejde for skolerne i forhold til 
beskrivelse af bedømmelseskriterier til svendeprøven. Skolerne i Region Syd 
har aftalt at være fælles om arbejdet, så der kommer et sæt ensartede 
beskrivelser af bedømmelseskriterierne ift. væsentlige/mindre væsentlige fejl 
og mangler.  
 
Ny bekendtgørelse i høring – til orientering 

Høring UO august 
2022 ernæringsassiste 
 
LUP for GF2 revideres snarest. Vi afventer udspil på ny skabelon til GF2 prøver. 
Karin har kontaktet Lars på SDE, som sidder for bordenden for skolenetværket. 
Skolenetværket vil tage fat på opgaven, så skabelonen kan ligge kar til august, 
hvor nye elever begynder. 
 
Udviklingsredegørelse 2022 

April 2022 Brev med 
anmodning om LUU-b     
 
Alle LUU medlemmer bedes byde ind med input til årets Udviklingsredegørelse 
senest24.06.22. Karin samler input til fælles udviklingsredegørelse og 
indsender til FUE. 
 

April%202022%20Ske
ma%20til%20LUU-bid  
 
 
 

Punkt 5: 
Samarbejde med 
og information til 
det lokale 
erhvervsliv 

Grønne AMU kurser 
 

Bæredygtighedsudda
nnelsen_A4-Flyer_V5.p 
En snak om behovet for disse kurser. Jytte mener der er et behov især blandt 
daginstitutionerne. Jytte undersøger om der ligger materiale tilgængeligt. 
Karin sender prøver til Maria, som kigger på indhold til kurserne. 
 

6: 
Lære- og 
praktikpladser 

Status på Skolebaseret oplæring (tidligere SKP) 
 
 
Der er 3 elever i SBO.  
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ved Jannie Krøyer 
Jakobsen 
 

 
Status Trepart – se ovenstående 
 
 
 
 

Punkt 7: 
Rådgivning vedr. 
undervisningen 
inden for 
udvalgets 
virksomhedsområ
de 

Drøftelse af Praktikværtdag 2022 og program. 
 
Dato: 20.09.22 
Titel: Faglig netværksdag for ernæringsassistenter 
Tidsrum: 13:00-15:30 
 
Program: 
Velkomst ved LUU 
Nyt fra LUU 
Den ny svendeprøve 
Kaffe og netværk 
Bæredygtighed i uddannelsen og i branchen 

• Sådan arbejdes der med bæredygtighed i uddannelsen på skolen 
• Tilbud om grønne AMU kurser til medarbejde i branchen 

Jannie laver liste med relevante virksomheder 
Maria kvalificerer denne 
Karin sender ”sæt kryds i kalenderen” mail ud før sommerferien. 
Program følger umiddelbart efter sommerferien ca. medio august. 
 

Punkt 8: 
Informationer 
fra/til 
elevrepræsentant 

Nyt fra Zainab 
 
Afbud 

Punkt 9: 
Evt. 

 

Punkt 10: 
Tid og sted for 
næste møde 

Næste møde aftales i forbindelse med Netværksdagen. 
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